
PROTOKÓŁ Nr I/06 
I-ej sesji V kadencji Rady Miasta Szczecinek,  

odbytej w sali konferencyjnej Urzędu Miasta Szczecinek 
w dniu 27 listopada 2006 r. 

 
Stan Radnych – 21 

Obecnych - 18 
 
Sesja rozpoczęła się o godz.9:00. 
 
Kazimierz Lis – Radny senior (najstarszy wiekiem radny obecny na sesji)  - przywitał radnych, Panią Sekretarz 
Miasta, Burmistrza, zaproszonych gości i przedstawicieli mediów. Poinformował, że ustawowy skład radnych 
wynosi 21 radnych, ale z uwagi na pisemne zrzeczenie się mandatów przez Jerzego Hardie-Douglasa, Konrada 
Czaczyka i Antoniego Troinskiego – w obradach uczestniczy 18 radnych.  
 
Kazimierz Lis – Wysoka Rado! Obecnie przystąpimy do ceremonii złożenia ślubowania przez nowo wybranych 
radnych. Proszę najmłodszego wiekiem radnego, Pana Szymona Kiedel, o odczytywanie z listy kolejno z imienia 
i nazwiska radnych, a następnie każdego wyczytanego proszę o powstanie i potwierdzenie woli złożenia 
ślubowania słowem „Ślubuję”. Informuję, że po słowie „Ślubuję” każdy z radnych może dodatkowo wypowiedzieć 
formułę : „Tak mi dopomóż Bóg”. 
Proszę wszystkich o powstanie. Odczytam rotę ślubowania: 
 
„Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego 
sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i mieszkańców”. 
 
Szymon Kiedel –odczytuje kolejno według alfabetu, z imienia i nazwiska radnych, a radni wstają i wypowiadają 
słowo:  
1) Małgorzata Bała - „ślubuję”, 
2) Andrzej Bratkowski - „ślubuję”,  
3) Jacek Brynkiewicz - „ślubuję, tak mi dopomóż Bóg”, 
4) Wiesław Drewnowski - „ślubuję, tak mi dopomóż Bóg”, 
5) Katarzyna Dudż - „ślubuję”, 
6) Ryszard Kabat - „ślubuję, tak mi dopomóż Bóg”, 
7) Szymon Kiedel - „ślubuję, tak mi dopomóż Bóg”, 
8) Bogumił Kłyk - „ślubuję, tak mi dopomóż Bóg”, 
9) Wojciech Knapik - „ślubuję”, 
10) Krzysztof Krzyżanowski - „ślubuję, tak mi dopomóż Bóg”, 
11) Grażyna Kuszmar - „ślubuję”, 
12) Kazimierz Lis - „ślubuję, tak mi dopomóż Bóg”, 
13) Roman Matuszak - „ślubuję, tak mi dopomóż Bóg”, 
14) Marek Ogrodziński - „ślubuję , tak mi dopomóż Bóg”, 
15) Janusz Rautszko - „ślubuję, tak mi dopomóż Bóg”, 
16) Andrzej Sochaj - „ślubuję, tak mi dopomóż Bóg”, 
17) Wiesław Suchowiejko - „ślubuję, tak mi dopomóż Bóg”, 
18) Józef Świerczyński - „ślubuję”. 
  
 
Kazimierz Lis – Dziękuję Państwu. Stwierdzam, że ślubowanie złożyło 18 radnych obecnych na sali, 
stanowiących wymagane kworum do podejmowania uchwał. Możemy więc przystąpić do porządku obrad, który 
jest następujący:  
1. Otwarcie sesji. 
2. Ślubowanie Radnych. 
3. Wybór Przewodniczącego Rady Miasta. 
4. Wybór Wiceprzewodniczących Rady Miasta. 
5. Uchwała w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego Jerzego Hardie-Douglasa. 
6. Uchwała w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego Konrada Czaczyka. 
7. Uchwała w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego Antoniego Troinskiego. 
8. Zamknięcie sesji. 
Punkty 1 i 2 zostały już zrealizowane. 
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Kazimierz Lis - informuję, że wpłynęło pisemne zgłoszenie powstania Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej, 
w którego skład wchodzą:  
1) Bała Małgorzata, 
2) Brynkiewicz Jacek, 
3) Dudź Katarzyna, 
4) Kiedel Szymon, 
5) Kłyk Bogumił, 
6) Kuszmar Grażyna, 
7) Lis Kazimierz, 
8) Ogrodziński Marek, 
9) Suchowiejko Wiesław, 
10) Świerczyński Józef. 
Przewodniczącym Klubu Radnych PO został radny Bogumił Kłyk. 
 
Przystępujemy do wyboru Przewodniczącego Rady Miasta. Proszę o zgłaszanie kandydatów na funkcję 
Przewodniczącego Rady Miasta. 
 
Bogumił Kłyk – w imieniu Klubu Radnych PO zgłaszam kandydaturę Pana Wiesława Suchowiejko. 
 
Kazimierz Lis – czy wyraża Pan zgodę na kandydowanie  ?. 
 
Wiesław Suchowiejko – tak. 
 
Kazimierz Lis – proszę o dalsze zgłoszenia.  Nie widzę dalszych zgłoszeń. Stwierdzam, że zgłoszony został 
jeden kandydat : radny Wiesław Suchowiejko. 
 
Proponuję przystąpić do powołania z radnych  trzyosobowej Komisji Skrutacyjnej. Bardzo proszę o zgłaszanie 
radnych do pracy w tej Komisji. 
 
Bogumił Kłyk – w imieniu Klubu Radnych PO do Komisji Skrutacyjnej zgłaszam Panią Katarzynę Dudź. 
 
Kandydatka wyraziła zgodę na kandydowanie. 
 
Janusz Rautszko – w imieniu radnych PiS (jeszcze nie klubu, choć taki z pewnością założymy) zgłaszam Pana 
Wiesława Drewnowskiego. 
 
Kandydat wyraził zgodę na kandydowanie. 
 
Andrzej Bratkowski – zgłaszam Pana Wojciecha Knapika. 
 
Kandydat wyraził zgodę na kandydowanie. 
 
Kazimierz Lis - Dziękuję. Stwierdzam, że do Komisji Skrutacyjnej zgłoszono 3 radnych. Radni Ci wyrazili zgodę 
na pracę w Komisji. 
 
Kazimierz Lis - Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem zgłoszonego składu Komisji ? 
„za” -   18    radnych,   „przeciw” -  0  radnych, „wstrzymał się” - 0  radnych. 
 
Kazimierz Lis – stwierdzam, że rada powołała Komisję Skrutacyjną do przeprowadzenia wyboru 
Przewodniczącego Rady. 
Ogłaszam 10-minutową przerwę w celu ukonstytuowania się Komisji i przygotowania kart do głosowania. 
 
Po przerwie: 
 
Kazimierz Lis – proszę Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej o zaproponowanie radnym sposobu i zasad  
głosowania. 
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Wiesław Drewnowski (Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej) – Komisja Skrutacyjna wybrała mnie na 
Przewodniczącego Komisji. Rozdamy radnym karty do głosowania z nazwiskiem kandydata na 
Przewodniczącego Rady Miasta przy którym są trzy kratki: jedna przed słowem „za”, druga przed słowem 
„przeciw”, trzecia przed słowem „wstrzymał się”. Kandydat, aby zostać Przewodniczącym musi uzyskać co 
najmniej 10 głosów „za”.  
Aby głos był ważny należy postawić znak „x” tylko w jednej kratce. Postawienie znaków „x” w więcej niż jednej 
kratce oznaczać będzie głoś nieważny. Nieważne będą karty do    głosowania przedarte, lub inne od wydanych 
przez Komisję Skrutacyjną. Karty do głosowania opatrzone są okrągłą pieczęcią Rady Miasta i parafką 
Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej.  
Po otrzymaniu kart do głosowania i oddaniu głosu, radni podchodzić będą kolejno - według listy odczytywanej 
alfabetycznie -  do urny stojącej na stole prezydialnym i wrzucać  do niej kartę. 
Przystępujemy do rozdania kart i do głosowania. 
 
Po głosowaniu Kazimierz Lis – radny senior zarządził  15minutową przerwę na podliczenie głosów. 
 
Po przerwie: 
 
Kazimierz Lis – proszę Przewodniczącego Komisji o odczytanie protokołu z wyborów Przewodniczącego Rady 
Miasta Szczecinek. 
 
Wiesław Drewnowski -  odczytał protokół, stanowiący załącznik nr 1 do niniejszego protokołu z sesji. Do 
niniejszego protokołu z sesji załącza się również karty do głosowania na Przewodniczącego Rady Miasta. 
Wg protokołu: kandydat otrzymał 18 głosów „za”. Głosów „przeciw” ani głosów „wstrzymał się” nie było. 
 
Burmistrz Jerzy Hardie-Douglas zgłosił uwagę dotyczącą rozbieżności w interpretacji przepisów – czy po 
głosowaniu, w którym kandydat uzyskał wymaganą ilość głosów konieczne jest dodatkowe podjęcie uchwały o 
wyborze przewodniczącego rady. 
 
Kazimierz Lis – w związku z tą wątpliwością proponuję podjęcie takiej uchwały. Kto z państwa radnych jest za 
podjęciem uchwały w sprawie wyboru Pana Wiesława Suchowiejko na Przewodniczącego Rady Miasta 
Szczecinek?  
 
„za” podjęciem uchwały w sprawie wyboru Wiesława Suchowiejko na Przewodniczącego Rady Miasta - 18  
radnych, „przeciw” -  0 radnych, „wstrzymał się” - 0  radnych. 
 

Uchwała Nr I/1/06 
 
 
Kazimierz Lis – dziękuję. Stwierdzam, że uchwała w sprawie wyboru przewodniczącego rady miasta została 
podjęta jednogłośnie. Gratuluję więc Przewodniczącemu wyboru i proszę o przejęcie dalszego prowadzenia 
obrad. 
 
 
Wiesław Suchowiejko (Przewodniczący RM) – wygłosił krótką mowę okolicznościową, podziękował za 
obdarzenie zaufaniem i zapewnił, że pomimo, iż jest członkiem Klubu Radnych PO – będzie Przewodniczącym 
CAŁEJ RADY Miasta. 
 
Następnie Przewodniczący RM przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku sesji – wybór 
Wiceprzewodniczących RM.  
 
Wiesław Suchowiejko (Przewodniczący RM) - przystępujemy do wyboru dwóch Wiceprzewodniczących Rady 
Miasta. Bardzo proszę o zgłaszanie kandydatów.  
 
Bogumił Kłyk –  w imieniu Klubu Radnych PO zgłaszam Panią Małgorzatę Bała. 
 
Kandydatka wyraziła zgodę na kandydowanie. 
 
Janusz Rautszko –  zgłaszam kandydaturę Pana Romana Matuszaka. 
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Kandydat wyraził zgodę na kandydowanie.  
 
 
Wiesław Suchowiejko ( Przewodniczący RM) – proszę o dalsze zgłoszenia. Nie widzę dalszych zgłoszeń. 
Stwierdzam, że zgłoszeni  zostali następujący  kandydaci : Małgorzata Bała i Roman Matuszak. 
 
Proponuję przystąpić do powołania  Komisji Skrutacyjnej do przeprowadzenia wyborów Wiceprzewodniczących 
RM. Proponuję, by był to ten sam skład osobowy, co przy wyborze Przewodniczącego Rady. Czy radni wyrażają  
zgodę na ponowną pracę w Komisji Skrutacyjnej?. 
 
Radni: Wiesław Drewnowski, Katarzyna Dudź i Wojciech Knapik  kolejno wyrazili zgodę na pracę w Komisji 
Skrutacyjnej przy wyborze wiceprzewodniczących rady miasta. 
 
Kto z Pań i Panów radnych jest za takim powołaniem Komisji Skrutacyjnej do wyboru Wiceprzewodniczących 
Rady Miasta ?.   
„za” 18 radnych, „przeciw” 0 radnych, „wstrzymał się” 0 radnych. 
 
Wiesław Suchowiejko ( Przewodniczący RM) - stwierdzam, że rada powołała Komisję Skrutacyjną do 
przeprowadzenia wyboru Wiceprzewodniczących Rady. 
Ogłaszam 5-minutową przerwę w celu ukonstytuowania się komisji i przygotowania kart do głosowania. 
 
Po przerwie: 
 
Wiesław Suchowiejko (Przewodniczący RM) – proszę Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej 
o zaproponowanie radnym sposobu i zasad  głosowania. 
 
Wiesław Drewnowski (Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej) – Komisja Skrutacyjna z uwagi na możliwość 
wyboru dwóch kandydatów proponuje następujący sposób głosowania: 
Na karcie do głosowania znajdują się alfabetycznie nazwiska dwóch kandydatów. Przed każdym nazwiskiem 
jest jedna kratka. Głosując za wyborem kandydata na Wiceprzewodniczącego Rady, radni stawiają znak „x” w 
kratce przy jego nazwisku. Każdy z kandydatów, aby zostać Wiceprzewodniczącym musi uzyskać osobno co 
najmniej 10 głosów „za”.  
Aby glos był ważny można postawić znak „x” w dwóch kratkach lub tylko w jednej. Brak znaku „x” w obu 
kratkach oznaczać będzie głos ważny bez dokonania wyboru. Przebieg głosowania odbędzie się w taki sam 
sposób jak przy wyborze przewodniczącego rady. 
Przystępujemy do rozdania kart  i do głosowania. 
 
Po wrzuceniu do urny karty przez ostatniego radnego Przewodniczący Rady Miasta zarządził 5 minutową 
przerwę na podliczenie głosów. 
 
Po przerwie: 
 
Wiesław Suchowiejko (Przewodniczący RM) – proszę Przewodniczącego Komisji o odczytanie protokołu 
z wyborów Wiceprzewodniczących Rady Miasta Szczecinek. 
 
Wiesław Drewnowski - odczytał protokół, stanowiący załącznik nr 2 do niniejszego protokołu z sesji. Do 
niniejszego protokołu z sesji załącza się również karty do głosowania na wiceprzewodniczących rady. 
  
Wg protokołu: kandydatka Małgorzata Bała otrzymała 17 głosów „za”, kandydat Roman Matuszak otrzymał 18 
głosów ”za”. 
 
Wiesław Suchowiejko (Przewodniczący RM) – dziękuję. Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały 
w sprawie wyboru Pani Małgorzaty Bała i Pana Romana Matuszaka na Wiceprzewodniczących Rady Miasta 
Szczecinek?  
„za” podjęciem uchwały o wyborze wiceprzewodniczących rady miasta - 18   radnych, „przeciw” 0 -  radnych, 
„wstrzymał się” - 0  radnych. 
 
Wiesław Suchowiejko (Przewodniczący RM) -dziękuję. Stwierdzam, że uchwała w sprawie wyboru 
wicerzewodniczących rady miasta została podjęta. 
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Uchwała Nr I/2/06 

 
 

Przechodzimy do podjęcia uchwał w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego.  
 
Przewodniczący odczytał pismo Pana Jerzego Hardie-Douglasa oraz odczytal projekt uchwały (pismo to stanowi 
załącznik nr 3 do niniejszego protokołu z sesji). 
 
Kto z Państwa radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego Jerzego Hardie-
Douglasa ?     
 
za” - 18   radnych, „przeciw” – 0  radnych, „wstrzymał się” -  0 radnych. 
 
Wiesław Suchowiejko (Przewodniczący RM) - dziękuję. Stwierdzam, że uchwała  w sprawie wygaśnięcia 
mandatu radnego Jerzego Hardie-Douglasa została podjęta. 
 

Uchwała Nr I/3/06 
 
 
Przewodniczący odczytał pismo Pana Konrada Czaczyka oraz odczytał projekt uchwały ( pismo to stanowi 
załącznik nr 4 do niniejszego protokołu z sesji). 
 
Kto z Państwa radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego Konrada 
Czaczyka? 
 
za” -  18  radnych, „przeciw” - 0 radnych, „wstrzymał się” - 0 radnych. 
 
Wiesław Suchowiejko (Przewodniczący RM)– dziękuję. Stwierdzam, że uchwała w sprawie wygaśnięcia 
mandatu radnego Konrada Czaczyka  została podjęta. 
 

Uchwała Nr I/4/06 
 
 

Przewodniczący odczytał pismo Pana Antoniego Troinskiego oraz odczytał projekt uchwały ( pismo to stanowi 
załącznik nr 5 do niniejszego protokołu z sesji). 
 
Kto z Państwa radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego Antoniego 
Troinskiego ?     
 
za” -  18  radnych, „przeciw” - 0 radnych, „wstrzymał się” – 0  radnych. 
 
Wiesław Suchowiejko (Przewodniczący RM) – dziękuję. Stwierdzam, że uchwała w sprawie wygaśnięcia 
mandatu radnego Antoniego Troinskiego została podjęta. 
 

Uchwała Nr I/5/06 
 
 
Tym samym wszystkie punkty dzisiejszego porządku obrad zostały wyczerpane i zrealizowane. Przed 
zamknięciem obrad proszę jeszcze o zabranie głosu Pana Burmistrza . 
 
Burmistrz Jerzy Hardie-Douglas – poprosił radnych o wyrażenie zgody na  możliwie jak najszybsze ponowne 
zwołanie sesji w celu wyboru składów osobowych poszczególnych komisji rady, których opinie są potrzebne do 
podjęcia uchwał merytorycznych związanych z zadaniami samorządu. 
 
Wiesław Suchowiejko (Przewodniczący RM) – podziękował Burmistrzowi za zgłoszoną uwagę i zapewnił o jak 
najszybszym poruszeniu tej kwestii na prezydium rady oraz ogłosił zamknięcie obrad. 
 
Sesja zakończyła się o godz. 10:20. 
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Załączniki do protokołu z sesji: 
1. protokół głosowania na Przewodniczącego Rady Miasta wraz z kartami do głosowania, 
2. protokół głosowania na Wiceprzewodniczących Rady Miasta wraz z kartami do głosowania, 
3. odpis oświadczenia Jerzego Hardie-Douglasa, 
4. odpis oświadczenia Konrada Czaczyka, 
5. odpis oświadczenia Antoniego Troinskiego. 
 
 
 
Protokołował:                                                                           Przewodniczący Rady Miasta : 
 
Dariusz Krupski                                                                        mgr Wiesław Suchowiejko 


